
25. EPSA Kongres – godinu dana nakon

LAHORKA MALENICA

studentica FBF-a

Vjerujemo da su mnogi o~ekivali ovaj ~lanak ve} pri-
je nekoliko mjeseci, te se mo`da ~ini nelogi~nim pisati o
ovom projektu s godinu dana odmaka, ali uz sva nasto-
janja ~lanova organizacijskog odbora jednostavno nismo
bili u mogu}nosti realizirati ga ranije. Ono {to moramo
naglasiti jest da su u organizaciji 25. EPSA* kongresa
sudjelovali isklju~ivo studenti, koji su na ~elu s organi-
zacijskim odborom volontirali i ulo`ili svoje slobodno
vrijeme i energiju u pripreme kongresa koje su trajale
vi{e od godinu dana. Kao posljedica navedenoga, zavr-

{etkom kongresa, isti studenti bili su primorani posvetiti se svojim student-
skim obvezama, bilo spremaju}i ispite, zaostale kolokvije ili pak pi{u}i pos-
ljednje re~enice svojih diplomskih radova. Nadamo se da }e struka razumijeti
ovo zaka{njenje, te unato~ tome pro~itati kratak pregled doga|anja tijekom
Kongresa.

25. EPSA kongres jedan je od najve}i dosad organiziranih projekta stu-
denata biomedicinske grupacije u Hrvatskoj. Bio je to ujedno i najve}i projekt
CROPBSA-e, Hrvatske udruge studenata farmacije koja djeluje na Farma-
ceutsko-biokemijskom fakultetu Sveu~ili{ta u Zagrebu. Cijeli skup odr`avao
se u zagreba~kom hotelu »Opera», u razdoblju od 1.–7. travnja 2002. godine.

EPSA kongres okupio je vi{e od 160 studenata farmacije iz europskih ze-
malja, 80 hrvatskih studenata farmacije, profesore na{eg i ostalih Sveu~ili-
{ta, te predstavnike raznih doma}ih, europskih i svjetskih farmaceutskih or-
ganizacija.

Kongres su sve~ano otvorili Marko Greiner, predsjednik organizacijskog
odbora, Sean McAteer, predsjednik EPSA-e, dr. Peter Kielgast predsjednik
Svjetske farmaceutske federacije (FIP), doc. dr. Maja Jak{evac Mik{a, pred-
sjednica Europharm Foruma, mr. farm. Kre{imir Rukavina predsjednik Hr-
vatskog farmaceutskog dru{tva i prof. dr. Mladen Biru{, dekan Farmaceut-
sko-biokemijskog fakulteta. Budu}i da je kongres odr`an pod visokim
pokroviteljstvom predsjednika republike Hrvatske, sudionike je u ime Ureda
predsjednika RH pozdravio prof. dr. Esad Prohi}, savjetnik za akademska pi-
tanja. Sve~anom ugo|aju otvaranja kongresa pridonijela je i Klapa »Iskon» iz
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*EPSA – Europska udruga studenata farmacije



Splita, koja je posebno odu{evila strane sudionike, koji nisu bili upoznati s
tim dijelom hrvatske kulture.

O temi kongresa – Farmakoekonomika, mnogo se pisalo u na{im najava-
ma, no, ve}ina sudionika nije o~ekivala tako visoku kvalitetu i zanimljivost
predavanja. Na kongresu su sudjelovali neki od najzna~ajnijih europskih i
svjetskih predava~a u ovom podru~ju, me|u kojima i Marylin Dix Smith, os-
niva~ ISPORa (International Society of Pharmacoeconomics and Outcome
Research), najve}e svjetske udruge u podru~ju Farmakoekonomike.

Predavanja su obuhvatila tri osnovna podru~ja; uvod u Farmakoekono-
miku, Farmakoekonomika i obrazovanje, te Farmakoekonomika i profesija.
U uvodnom dijelu obja{njeni su osnovni pojmovi i smjernice Farmakoekono-
mike kao znanosti, {to je bilo vrlo korisno posebice za hrvatske studente, ali i
ostale sudionike, koji ve}inom nisu bili upoznati s ovim podru~jem. Dio pre-
davanja vezan uz edukaciju predstavio je neke od postoje}ih europskih do-
diplomskih i poslijediplomskih studija koji sadr`e Farmakoekonomiku kao
predmet. Osim izno{enja ~injenica, raspravljalo se o va`nosti i mogu}nosti
uklju~ivanja ovog predmeta u program studija, te o postoje}im eti~kim pita-
njima koja se obavezno moraju iznijeti paralelno ili u sklopu Farmakoekono-
mike kao predmeta. Posljednja predavanja obradila su aspekte Farmakoeko-
nomike i farmaceutske struke. Predstavljen je ameri~ki, zatim nizozemski
model, kao jedan od vode}ih u Europi, te neka istra`ivanja na{e najve}e far-
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Slika 1. Klapa Iskon



maceutske ku}e, Pliva, u ovom podru~ju. Ovdje je posebno do{la do izra`aja
~injenica da ve}ina hrvatskih farmaceuta nije upoznata s ovim pojmom, te
da jo{ ne shva}a va`nost i prednosti koje ova znanost mo`e donijeti struci i
pacijentima. Farmakoekonomika nije vi{e usko specifi~na znanost pred-
vi|ena isklju~ivo za istra`ivanja velikih farmaceutskih industrijskih kompa-
nija, ve} itekako potrebna i primjenjiva disciplina u svim podru~jima na{e
struke, od bolni~ke ljekarne, analiti~kih laboratorija, te naravno same lje-
karne i podru~ja izravnog kontakta s pacijentom.

Potrebno je naglasiti da su na iznena|enje mnogih, dvorane tijekom pre-
davanja bile popunjene, ~emu najvi{e pridonosi brojka od preko 80 prijavlje-
nih studenata FBF-a. Ustaljeno mi{ljenje na na{em fakultetu da se studente
jedino uvjetovanjem potpisa mo`e dovesti na predavanje, nije ozna~ilo ovaj
kongres, i upravo zahvaljuju}i tome postignut je pozitivan dojam Hrvatske u
o~ima stranih predava~a i sudionika kongresa.
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Slika 2. Organzacijski odbor* s predsjednicom Europharm Foruma
doc.dr. M. Jak{evac-Mik{a i predsjednikom FIP-a dr. P. Kielgastom.

* Organizacijski odbor: Marko Greiner, Vedran Gotovac, Nata{a Soto{ek, Lahorka Malenica,
Neven Lovrinov, Luka Dra{kovi}, Gabrijela Pr`ulj, Martina Kr`i}, Davor Kova~evi}, Vlatka
Loli}

* Organizacijski odbor: Marko Greiner, Vedran Gotovac, Nata{a Soto{ek, Lahorka Malenica,
Neven Lovrinov, Luka Dra{kovi}, Gabrijela Pr`ulj, Martina Kr`i}, Davor Kova~evi}, Vlatka
Loli}



Kako bi stranim kolegama pribli`ili hrvatsku kulturu organiziran je tu-
risti~ki obilazak povijesnih znamenitosti grada Zagreba. Na tradicionalnoj
hrvatskoj ve~eri, sudionici su u`ivali u starim hrvatskim jelima, a dobroj at-
mosferi doprinijela su i na{a vina. Folklorno dru{tvo »Ivan Goran Kova~i}«
prikazalo je rasko{ hrvatskih narodnih no{nji i tradicionalnih plesova iz svih
dijelova Hrvatske

Za sudionike kongresa organizirani su stru~ni posjeti i to: Hrvatskom
farmaceutskom dru{tvu, uglednim veledrogerijama Mediki i Oktal Pharmi,
te tvornici sladoleda Ledo, za {to se tra`ilo mjesto vi{e.

Kako se ove godine obilje`avala 25. godi{njica postojanja Europske udru-
ge studenata farmacije, za vrijeme kongresa, u izlo`benoj galeriji glavnog
sponzora PLIVE, odr`ana je izlo`ba s prikazom povijesti udruge koja je
zapo~ela svoj rad 1978. godine kao Europski pododbor IPSF-a (Svjetske ud-
ruge studenata farmacije)., a danas je respektabilna europska udruga koja
predstavlja 120.000 studenata.

Na kraju moramo posebno zahvaliti svim volonterima, koji su ustupili
svoje slobodno vrijeme i izuzetno pomogli Organizacijskom odboru, zatim
studentima FBF-a i ostalim sudionicima kongresa na njihovom sudjelovanju
i pomo}i {to je pridonijelo da 25. kongres EPSA-e uspije i protekne u odli~noj
atmosferi. Isto tako veliko hvala cijeloj struci, svim sponzorima, naro~ito ge-
neralnom sponzoru Plivi, koji su prepoznali kvalitetu i va`nost ovog projekta
te omogu}ili da se odr`i na zavidnoj razini.
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